
A contribution to the knowledge of the bryophyte flora of the mountains of North Pakistan (Autonomous Region of Gilgit-Baltistan)

Johann Peter GRUBER & Thomas PEER

Abstract: GRUBER, J. P. & PEER, T. 2012. A contribution to the knowledge of the bryophyte flora of the mountains of North Pakistan (Autonomous Region of Gilgit-Baltistan). – *Herzogia* 25: 271–285.

This paper provides an annotated list of a collection of bryophytes found in the mountain area of North Pakistan. It is based on a total of 161 specimens (151 of mosses and 10 of liverworts), covering 76 species and 22 families. The plants were collected from selected sites over two field excursions in 1998 and 1999. The list represents about a fifth of the known Pakistani bryoflora. Four species on the list are recorded as new for Pakistan, three of these were already published in previous papers.

Zusammenfassung: GRUBER, J. P. & PEER, T. 2012. Ein Beitrag zur Kenntnis der Moosflora in der Gebirgsregion von Nordpakistan (Autonome Region Gilgit-Baltistan). – *Herzogia* 25: 271–285.

Die Arbeit liefert eine kommentierte Liste einer Aufsammlung von Moosen aus der Gebirgsregion von Nord-Pakistan. Während zweier Geländeaufenthalte in den Jahren 1998 und 1999 wurden 161 Belege – 151 Laubmoose und 10 Lebermoose – aus verschiedenen Gegenden gesammelt. Insgesamt werden 76 Arten aus 22 Familien dokumentiert. Das ist etwa ein Fünftel der bisher bekannten Moosflora von Pakistan; 4 Arten der Liste sind neu für Pakistan, davon wurden bereits 3 in früheren Arbeiten publiziert.

Key words: Bryophyte flora, mountain areas.